
 

 

Valtuustoaloite metsänmyyntituloista tehtävistä sijoituksista luopumisesta vuoden 2024 aikana 
 
Kunnanvaltuusto 11.12.2023 § 103  
  

 
Vilho Mikkonen jätti SDP:n valtuustoryhmän valtuustoaloitteen, jossa ehdotetaan metsän myyntituloista 
tehtävistä sijoituksista luopumista vuoden 2024 aikana.  
 
Valtuustoaloitteen on allekirjoittanut kuusi valtuutettua. 
 
Valtuustoaloite kokonaisuudessaan on esityslistan liitteenä.  

 
Päätös 
 Kunnanvaltuusto ottaa aloitteen vastaan ja antaa sen edelleen kunnanhallituksen käsiteltäväksi. 
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 08.01.2024 § 16  
  

 
  

 
Asian valmistelija 
 hallintopäällikkö Heidi Pitkänen, heidi.pitkanen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4002 
 

Esittelijä 
 kunnanjohtaja Mikko Löppönen, mikko.lopponen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4001 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus antaa aloitteen edelleen teknisen johtajan ja talouspäällikön valmisteltavaksi. 

 
Päätös 
 Hyväksyttiin päätösehdotuksen mukaisesti. 
 
 ________ 
 
Kunnanhallitus 05.02.2024 § 43    
192/00.02.15/2023 Valtuustoaloite metsänmyyntituloista tehtävistä sijoituksista luopumisesta vuoden 2024 
aikana    

 
Kunnanvaltuusto on 22.2.2021 § 6 hyväksynyt Tohmajärven kunnan sijoitustoiminnan periaatteet. 
Periaatteiden mukaisesti metsän myynnistä saaduista kassavaroista tulisi sijoittaa valtuuston 
periaatepäätöksen mukaisesti 100.000 euroa, kuitenkin enintään vuotuinen nettotuotto. 
 
Vuoden 2024 talousarvion laadinnassa on tavoite ollut saada kunnan talous mahdollisimman 
tasapainoiseksi. Vuodelle 2024 talousarvio on säästötoimenpiteistä huolimatta muodostunut 
negatiiviseksi. Valmistuneiden metsäsuunnitelmien pohjalta on myös arvioitu tulevien vuosien 
hakkuumääriä ja myyntituottoja. Keskimääräinen puunmyyntitulo on noin 140 000 € vuodessa, 
seuraavien viiden vuoden ajan. Myyntituotot vaihtelevat vuosittain ja lisäksi on huomioitava hoitotöistä 
aiheutuvat kustannukset. Pitkällä aikavälillä mitattuna metsänmyyntitulojen sijoittaminen osakkeisin tai 

https://dynastyjulkaisu.pohjoiskarjala.net/tohmajarvi/cgi/DREQUEST.PHP?page=meetingitem&id=2021128-6


 

 

korkorahastoihin voi olla hyvinkin tuottavaa. Huomioitavaa on että sijoitustoiminnan riskit voivat myös 
realisoitua, jolloin lopputulos ei välttämättä ole toivottu. Kunnan käyttötalouden ollessa negatiivinen, 
järkevin ratkaisu lienee luopua metsävarojen ohjaamisesta sijoitustoimintaan toistaiseksi. Tämä 
tarkoittaa, että esityslistan liitteenä olevista Tohmajärven kunnan sijoitustoiminnan periaatteista ei 
sovelleta kohdan 2. Sijoittamisen vaihtoehdot kolmatta kappaletta vuonna 2024. 
 
   

Asian valmistelija 
 tekninen johtaja Jorma Berg, jorma.berg@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4201  
 talouspäällikkö Tuula Pieviläinen, tuula.pievilainen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4033 

 
Esittelijä 
 kunnanjohtaja Mikko Löppönen, mikko.lopponen@tohmajarvi.fi, puh. 040 105 4001 

 
Päätösehdotus 
 Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto päättää luopua metsänmyyntituloista tehtävistä 

sijoituksista vuoden 2024 aikana. Kunnanhallitus esittää valtuustolle aloitteen hyväksymistä ja että 
aloite on loppuun käsitelty. 

 
 Esittelijä muutti päätösehdotustaan seuraavasti: Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että valtuusto 

päättää luopua metsänmyyntituloista tehtävistä sijoituksista vuoden 2024 ajaksi. Kunnanhallitus esittää 
valtuustolle aloitteen hyväksymistä ja että aloite on loppuun käsitelty. 

 
 Hyväksyttiin muutettu päätösehdotus. 

 
Päätös 
 Kunnanhallitus päätti esittää valtuustolle, että valtuusto päättäisi luopua metsänmyyntituloista 

tehtävistä sijoituksista vuoden 2024 ajaksi. Kunnanhallitus päätti esittää valtuustolle aloitteen 
hyväksymistä ja että aloite on loppuun käsitelty. 

 
 ________ 


